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Protokół nr 11/2020 

z posiedzenia w trybie zdalnym XXIV sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

WAK.0002.11.2020 

XXIV Sesja w dniu 21 grudnia 2020 r. odbyła się z wykorzystaniem środków 
porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania).  

Obrady rozpoczęto 21 grudnia 2020 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 15:10 

tego samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając radnych, gości oraz pozostałych uczestników obrad. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 
Przewodniczącego Rady). 

Lista gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność 
potwierdzona przez Przewodniczącego Rady).  

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Leszek Smuniewski 

16. Sylwester Sokolnicki 

17. Artur Stankiewicz 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 

20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 
22. Grzegorz Zbroch 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy art. 

15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady 

Powiatu w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na 

stronie internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest przed 
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wejściem do sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest związana      

z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo aby ich wypowiedzi 

lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o zaprzestanie udziału w obradach 
poprzez rozłączenie się z wideokonferencji”. 

 

2. Okolicznościowe przemówienia z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego 
Roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie nadmienił, że Sesja jest szczególną        

z kilku powodów, min. w dniu dzisiejszym zostanie uchwalony budżet Powiatu 

Legionowskiego na 2021 rok oraz Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2021 – 2035.         

Zostaną zatwierdzone również plany pracy komisji oraz Rady Powiatu w Legionowie. 

Zaznaczył, że jest szczególna również z powodu zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

Z tego powodu zostali zaproszeni goście, którzy zaszczycili w dniu dzisiejszym swoim 
udziałem. Pan Leszek Smuniewski jeszcze raz serdecznie powitał wszystkich gości.        

W imieniu radnych złożył podziękowanie,  za pracę w szczególnych warunkach w ostatnim 

roku: pracownikom Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Legionowie, 

pracownikom służb mundurowych za zaangażowanie w walkę z pandemią i wszystkie 

podejmowane działania, pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie, którzy      

w obecnej sytuacji wykonują olbrzymią pracę na rzecz mieszkańców Powiatu 

Legionowskiego, pracownikom oświaty, którzy musieli podjąć wyzwanie związane ze 

zdalnym nauczaniem. Nadmienił, że tak naprawdę w każdym środowisku, COVID – 19 miał 

duże znaczenie w mijającym roku. Jednocześnie zaznaczył, że jako wspólnota, jako 

społeczność Powiatu Legionowskiego, jesteśmy w stanie sprostać wyzwaniom, które są 
ponadstandardowe.  

Pan Leszek Smuniewski wspomniał o tradycji corocznych spotkań z okazji Świąt, które        

w tym roku z powodu pandemii nie mogło się odbyć stacjonarnie. W imieniu Rady Powiatu 

w Legionowie przekazał życzenia dla wszystkich pracowników, współpracowników instytucji 

obecnych przedstawicieli. Pan Leszek Smuniewski życzył przede wszystkim dystansu w tej 

bardzo trudnej rzeczywistości, dużo zdrowia, spokoju wewnętrznego, radości płynącej ze 

świątecznej tajemnicy jaką jest Narodzenie Jezusa Chrystusa i aby w nadchodzącym 

Nowym Roku, wyzwań było zdecydowanie mniej, aby można było realizować nowe plany    
i cele, żeby to był rok pełen satysfakcji, spełnienia i radości.  

Starosta Legionowski Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że pandemia zmieniła 

wszystko, relacje, zasady funkcjonowania, wielu rzeczy trzeba było uczyć się od nowa. 

Nadmienił, że chciałby podziękować wszystkim instytucjom, które współpracują                      

z powiatem. Szczególne podziękowania przekazał pracownikom, którzy są na pierwszej linii 

frontu. Zaznaczył, że tak jak Przewodniczący Rady wymienił kilka instytucji, to szczególne 

słowa podziękowania kierowane są dla Stacji Sanitarno – Epidemiologiczej w Legionowie, 

PUP w Legionowie, Policji, Wojska, Służby Zdrowia, Straży Pożarnej i wielu innych 

instytucji, które w tej trudnej chwili pełniły wzorowo swoją rolę. Przekazał podziękowania 

również dla dyrektorów, kierowników, komendantów tych podmiotów oraz ich 

współpracowników. Nadmienił, że w tym trudnym czasie, zostało okazane wiele życzliwości 

dla Powiatu. Przekazał również podziękowania dla koleżanek i kolegów samorządowców za 

okazywaną pomoc oraz dla wszystkich radnych, członków zarządu za wszelkie uwagi, 

sugestie, wnioski, które były podstawą do podjęcia wielu decyzji oraz ważnych inicjatyw. 

Podziękował również za zaangażowanie i pracę merytoryczną. Starosta podziękował 

również jednostkom organizacyjnym Powiatu Legionowskiego, całemu środowisku 

szkolnemu, stowarzyszeniom, organizacjom pozarządowym oraz tym, którzy mają 

codzienny kontakt z Powiatem. Podziękowania zostały również przekazane dla wszystkich 

naczelników, kierowników struktury powiatowej za współpracę i okazaną życzliwość. 
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Starosta powiedział, że życzy wszystkim, aby te święta, pomimo, że będą inne niż 

wszystkie, były rodzinne, ciepłe i życzliwe dla każdego. Na przyszły rok życzył wszystkim 
nadziei, którą niesie Boże Narodzenie, aby to był dobry i bezpieczny rok. 

Ks. Łukasz Król z Parafii Przemienienia Pańskiego w Wieliszewie odczytał fragment 

Ewangelii św. Łukasza. Przekazał również życzenia dla wszystkich, przede wszystkim 
światła nadziei, która daje cele i motywację.  

Przewodniczący Rady podziękował za modlitwę i życzenia. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że teraz zostanie udostępniony do obejrzenia, krótki 

występ świąteczny, przygotowany przez dzieci i opiekunów z przedszkola w Powiatowym 
Zespole Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie.  

Przewodniczący przekazał podziękowanie Dyrektorowi Powiatowego Zespołu Szkół                

i Placówek Specjalnych Pani Marzennie Kmieciak wraz z całą kadrą za pięknie przygotowany 
występ. 

Kolejno głos zabrali zaproszeni goście.  

Przewodniczący Powiatowego Szkolnego Związku Sportowego Pan Roman Madej złożył 

podziękowania dla Przewodniczącego Rady, Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury           

i Sportu Pani Agnieszki Powały, Starosty Pana Sylwestra Sokolnickiego, Wicestarosty Pana 

Konrada Michalskiego, Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych Pana Mirosława 

Pachulskiego i współpracowników za okazywaną pomoc, za wyrozumiałość. Przekazał 

życzenia zdrowych, wesołych Świąt Bożego Narodzenia.  

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Brzezińska powiedziała, że ten rok był 

trudny dla wszystkich, przekazała życzenia dla wszystkich – zdrowych i radosnych Świąt 
oraz samych szczęśliwych dni w Nowym Roku. 

Wójt Gminy Wieliszew Pan Paweł Kownacki podziękował wszystkim dyrektorom, 

przedstawicielom jednostek, a szczególne podziękowanie przekazał dla Pani Sylwii Patejuk. 

Nadmienił, że dzięki wsparciu radnych, została wydana płyta świąteczna z kolędami zespołu 
„Promyki”. Przekazał życzenia spokojnych Świąt dla wszystkich. 

Radna Pani Anna Gajewska w imieniu Klubu Bezpartyjnych Samorządowców złożyła  

wszystkim podziękowanie za współpracę przez cały rok, a w tym szczególnym czasie Świąt 

Bożego Narodzenia przekazała życzenia zdrowia, spokoju i otaczania wszystkich wokół 

miłością, szacunkiem, a w nadchodzącym Nowym Roku spełnienia marzeń, realizacji 
wszystkich planów osobistych i zawodowych.  

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Pan Artur Borkowski podziękował za wszystkie dobre 

rzeczy, w kontekście mieszkańców Gminy Serock, które miały miejsce ze strony Powiatu 

Legionowskiego pod względem inwestycyjnym. Przekazał podziękowanie dla 

Przewodniczącego Rady, Starosty Pana Sylwestra Sokolnickiego oraz byłego Starosty Pana 

Roberta Wróbla. Nadmienił że zdaje sobie sprawę, że za każdym sukcesem stoi rzesza ludzi 

zatrudnionych w Starostwie i innych instytucjach. Podziękował za wspaniały występ dzieci 

z PZSiPS. Przekazał życzenia, aby wigilijny stół był miejscem kontaktu z najbliższymi               
i niech emanuje tym, co najlepsze, niech złe rzeczy staną się przeszłością.  

Radny Pan Marek Kuska w imieniu radnych Klubu PiS złożył najserdeczniejsze życzenia        

z okazji Świąt Bożego Narodzenia. Nadmienił, że w obecnym czasie, pandemii i różnych 

niepokojów z tym związanych, życzy przede wszystkim zdrowych i spokojnych Świąt, oby 
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wszystkie niepokoje i spory odeszły, a wszystkich ogarnęła miłość nowo narodzonego 

Chrystusa.  

Radny Pan Michał Kobrzyński przekazał wszystkim życzenia, wszystkiego dobrego, przede 

wszystkim zdrowia. Nadmienił, że jest pełen wiary, że koniec problemów związanych             
z pandemią już się zbliża.  

Na prośbę Wójta Gminy Wieliszew została udostępniona kolęda zespołu „Promyki”.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie podziękował jeszcze raz wszystkim gościom 
za udział w Sesji. Zaproponował 5 minut przerwy w obradach. 

 

 
3. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący rady powiedział, że porządek obrad został przesłany razem                            

z zaproszeniem na Sesję. Zapytał, czy do porządku są jakieś uwagi lub sugestie. Nie 
zgłoszono, więc Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji porządku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Okolicznościowe przemówienia z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku. 

3. Informacja o porządku obrad. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

5. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę    

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego 

na lata 2020 – 2035. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę     

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Powiatowi Legionowskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym, określenia 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych    

do udzielania tych ulg. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 

wraz z autopoprawką: 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021 wraz z autopoprawką: 

- omówienie projektu uchwały budżetowej, 

- przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały budżetowej, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

- przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie przedstawionych opinii, 

- dyskusja, 
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- głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2021 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie stanowiska 

dotyczącego stabilności podziału terytorialnego Mazowsza. 

15. Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok. 

16. Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uchwalenia planu 

pracy Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok. 

17. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Powiatu. 

18. Wolne wnioski i oświadczenia. 

19. Zamknięcie posiedzenia. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że do biura rady wpłynęło bardzo dużo życzeń 

świątecznych i noworocznych dla radnych od instytucji i podmiotów, organizacji, 

stowarzyszeń,  które są do wglądu w biurze rady. Nadmienił, że ponadto do biura rady 
wpłynęły następujące pisma: 

1) stanowisko w sprawie zachowania integralności Województwa Mazowieckiego: 

a) Rady Gminy Baranów - stanowi załącznik nr 3 do protokołu; 

b) Rady Gminy Nadarzyn - stanowi załącznik nr 4 do protokołu ; 

c) Rady Gminy Leszno - stanowi załącznik nr 5 do protokołu; 

d) Rady Gminy Czernice Borowe - stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

e) Rady Gminy Sadowne - stanowi załącznik nr 7 do protokołu; 

f) Rady Gminy Dębe Wielkie - stanowi załącznik nr 8 do protokołu; 

2) oświadczenie Rady Gminy Rząśnik w sprawie zachowania integralności 

Województwa Mazowieckiego - stanowi załącznik nr 9 do protokołu; 

3) stanowisko Rady Gminy w Sarnakach w sprawie oświaty - stanowi załącznik nr 10 

do protokołu; 

4) stanowisko Rady Miasta i Gminy Łosice w sprawie finansowania oświaty i gospodarki 

odpadami komunalnymi - stanowi załącznik nr 11 do protokołu; 

5) stanowisko Rady Gminy Celestynów w sprawie udzielenia poparcia dla „Stanowiska 

dotyczącego wsparcia regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy 

unijnych w ramach RPO WM na lata 2021 – 2027” przedstawionego przez Marszałka 

Województwa Mazowieckiego - stanowi załącznik nr 12 do protokołu; 

6) stanowisko Rady Gminy Celestynów w sprawie zagrożenia zablokowania przez Rząd 

Rzeczypospolitej Polskiej wieloletniego budżetu UE i Funduszu Odbudowy - stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu; 

7) stanowisko Rady Gminy Wieliszew w sprawie wskazania preferowanego przebiegu 

korytarza nowej linii kolejowej na odcinku Warszawa Wschodnia – 

Nasielsk/Kątne/Świercze na terenie Gminy Wieliszew - stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu; 

8) oświadczenie Rady Gminy Jabłonna w sprawie propozycji PKP Polskie Linie Kolejowe 

S.A. (przedstawione stanowisko jest wspólnym stanowiskiem Wójta i Rady Gminy 

Jabłonna wypracowanym w ramach bieżącej współpracy w celu ochrony 
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podstawowych praw mieszkańców Gminy Jabłonna oraz środowiska naturalnego        

i spuścizny historycznej na terenie Gminy) - stanowi załącznik nr 15 do protokołu; 

9) projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie stanowiska dotyczącego 

stabilności podziału terytorialnego Mazowsza przekazany przez Komisję Rozwoju - 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu; 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt ten procedowany będzie w pkt. 14 

dzisiejszego porządku obrad); 

10) pismo od Pana Tomasza Żuchowskiego, p.o. Generalnego Dyrektora Dróg 

Krajowych i Autostrad, w sprawie planowanej budowy Obwodnicy Aglomeracji 

Warszawskiej oraz drogi ekspresowej S10 - stanowi załącznik nr 17 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że pismo zostaje skierowane pod obrady Komisji 

Rozwoju; 

11) protokół pokontrolny z przeprowadzonej kontroli problemowej w Zespole ds. 

Kontroli Wewnętrznej  w Starostwie Powiatowym w Legionowie, sporządzony przez 

Komisję Rewizyjną - stanowi załącznik nr 18 do protokołu ; 

12) informacja od Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Tomasza Talarskiego         

o planowanej kontroli w Wydziale Promocji i Kultury w Starostwie Powiatowym          

w Legionowie - stanowi załącznik nr 19 do protokołu;  

Przewodniczący Rady powiedział, że kontrola zaplanowana jest w terminie             

11-22.01.2021r; 

13) autopoprawki Zarządu Powiatu w Legionowie dotyczące: 

a) projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. 

zmieniającej uchwałę nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia         

23 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na 

rok 2020 oraz do projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2020 – 2035 – stanowi załącznik nr 20 do protokołu; 

b) projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r.                

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020 – stanowi załącznik nr 21 do protokołu, 

c) projektu chwały Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021 oraz do projektu 

uchwały rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 - stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu; 

14) stanowisko Komisji Rozwoju Rady Powiatu w Legionowie podjęte na posiedzeniu       

w dniu 17.12.202 r., odnośnie nowego przebiegu linii kolejowych, przewidzianych 

do realizacji w ramach projektu „Zwiększenie przepustowości na odcinku Warszawa 

Wschodnia – Nasielsk (Kątne/Świercze)” - stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że stanowisko został przesłane w terminie 

trwających konsultacji do firmy Databout, która organizowała konsultacje oraz do 
wiadomości PKP PLK, czyli inwestora. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do odbioru w biurze rady są indywidualne życzenia 

od parlamentarzystów Pani Anity Czerwińskiej i posła Pana Jana Grabca oraz inne pisma      

i kalendarze. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że termin kolejnej Sesji planowany jest na 25 stycznia 

2021 roku, również w trybie zdalnym. 
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5. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące 

pracy Zarządu Powiatu oraz poszczególnych komórek organizacyjnych Starostwa, Radni 

otrzymali w formie elektronicznej. Sprawozdanie stanowi załącznik   nr 24 do protokołu. 

Przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu, na temat 

najważniejszych bieżących prac na terenie Powiatu Legionowskiego.  

Pan Sylwester Sokolnicki nadmienił, że GDDKiA ogłosiła podpisanie kontraktu na 

przebudowę ok. 4 – kilometrowego odcinka drogi krajowej nr 61 – od CSP w Legionowie 

do ronda w Nieporęcie, a przewidywany termin zakończenia inwestycji to druga połowa 

2024 roku. Nadmienił również, że w ramach Funduszu Inwestycji Lokalnych Powiat 

otrzymał 5.000.000,00 zł na dofinansowanie przebudowy drogi 1801. 

Radny Pan Tomasz Talarski podziękował Panu Staroście oraz Naczelnikowi Wydziału 

Inwestycji i Drogownictwa Panu Pawłowi Zającowi za realizację przejścia dla pieszych na 

ul. Sobieskiego w Legionowie, o który wnioskował. Zdaniem radnego było to jedno                 

z bardziej niebezpiecznych przejść dla pieszych w Legionowie.  

Radna Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że też składa podziękowanie za realizację 

tego przejścia. Wyraziła nadzieję, że przejścia dla pieszych, o które wnioskowała do 
zarządu przy planowaniu budżetu na 2021 rok również zostaną zrealizowane.  

Zwróciła się również z prośbą do Zastępcy Komendanta Straży Miejskiej oraz 

przedstawiciela Policji o rozpoczęcie akcji „Bądź widoczny po zmroku”. 

 

 

 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 
r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. Pani 

Katarzyna Rembelska poinformowała, iż do prezentowanej uchwały zgłoszono również 

autopoprawkę. Jeżeli chodzi o zmiany przedstawione w uchwale wraz z autopoprawką to  

budżet zwiększy się o ponad 93.000,00 zł. Szczegółowe zmiany to: 

1) zmniejszenie dochodów o ponad 13.000,00 zł – odsetki bankowe, w tym od środków 

zdeponowanych w formie lokat terminowych na rachunkach Powiatu 

Legionowskiego, z uwagi na znaczy spadek oprocentowania; 

2) zmniejszenie dochodów o ponad 23.000,00 zł – opłaty za wydanie praw jazdy, 

analizy wykazują, iż plan na tej pozycji nie zostanie zrealizowany; 

3) zwiększenie dochodów o kwotę 13.058,00 zł związane z wpłynięciem środków  

z rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa na uzupełnienie dochodów powiatu; 

4) zwiększenie dochodów o 110.500,00 zł – zwiększenie subwencji oświatowej na tzw. 

„500 plus dla nauczycieli”, na dofinansowanie zakupu sprzętu komputerowego lub 

oprogramowania, środki zostaną rozdysponowane na placówki publiczne                      

i niepubliczne Powiatu; 

5) zwiększenie planu dochodów o 6.500,00 zł – środki z funduszu pracy dla 

Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie związane z przeciwdziałaniem                         

i zwalczaniem COVID – 19; 

6) zmniejszenie planu o ponad 23.000,00 zł - środki związane z programem unijnym,  

z uwagi na COVID-19 dzieci nie uczestniczyły w zajęciach w ramach projektu, 

projekt został przedłużony o 90 dni, a środki zostały wprowadzone na Wieloletnią 

Prognozę Finansową. 
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Przewodniczący Rady zaznaczył, że głosowanie będzie nad projektem uchwały wraz               

z przedstawioną autopoprawką. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej  uchwałę                 

Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Talarski 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Majewski 

Uchwała nr 187/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie zmieniająca uchwałę                         

Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020 - stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu.  

 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2020 – 2035. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o omówienie projektu uchwały Skarbnika Powiatu 

Legionowskiego. Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż przedmiotowa uchwała jest 

konsekwencją uchwał podjętych przez Zarząd w ramach jego kompetencji, uwzględnia 

również uchwałę wraz z autopoprawką, procedowaną w poprzednim punkcie obrad. 

Zaznaczyła, że w załączniku nr 1, uaktualniono kwotę wydatków bieżących, poniesionych 

w ramach realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19. Stan na 30 listopada 

2020 r. wynosi 305.123,07 zł. Dodała, że w ramach załącznika nr 2, dokonano zmiany, 

która dotyczy wprowadzenia na 2021 rok środków na realizację programu unijnego 

realizowanego przez ZSiPS w Legionowie – kwota 23.414,58 zł.  

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę            

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2020 – 2035.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 188/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2020 – 

2035 - stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2020. 

 

 Przewodniczący przekazał głos Pani Skarbnik, która poinformowała, iż ta uchwała 

również została rozszerzona o autopoprawkę. Zadania, które znalazły się wśród wydatków 

niewygasających to pozycje, które pojawiają się co roku. Są to m.in. akcja „Zima” – kwota 

ponad 614.000,00 zł, programy polityki zdrowotnej – kwota ponad 70.000,00 zł. Pani 

Katarzyna Rembelska poinformowała, iż projekt uchwały został omówiony na każdym          

z posiedzeń komisji, dlatego teraz zostanie omówiona autopoprawka do tego projektu, 

która zwiększa plan o 28.065,67 zł. Powiedziała, że plan łączny z uwzględnieniem tej 

zmiany wynosi 1.350.794,34 zł. Autopoprawka zwiększa kwotę wydatków w formie dotacji 

dla Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie na rozbudowę prawego wału 

przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki                    

o 17.589,00 zł, plan po zmianie wyniesie 112.025,94 zł. Nadmieniła, że ma to związek        

z prowadzonym postępowaniem administracyjnym o wydanie decyzji środowiskowej. 

Aktualnie w to postępowanie chce się włączyć Organizacja Ekologiczna, co może wiązać się 

z realizacją raportu  oceny oddziaływania na środowisko, który wygeneruje konieczność 

wydatkowania dodatkowych środków. Druga zmiana autopoprawki, dotyczy zadania 

bieżącego - wykonanie prac w zakresie dokumentacji systemu zarządzania 

bezpieczeństwem informacji oraz informacji ochrony danych osobowych, dotyczących 

starostwa oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Legionowskiego - kwota 11.061,67 zł.  

Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik za omówienie projektu uchwały, 

zaproponował dyskusję. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady przystąpił do 

procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 
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Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

Uchwała nr 189/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 - stanowi załącznik    

nr 27 do protokołu.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Powiatowi Legionowskiemu lub jego jednostkom 

organizacyjnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej             

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Rembelską o omówienie projektu 

uchwały, która poinformowała, iż w uchwale z marca 2018 r. nastąpiła jedna zmiana,            

a mianowicie uchylono § 15, który określał termin udzielenia pomocy de minimis oraz 

pomocy de minimis w rolnictwie do 31 grudnia 2020 r. W związku z wydłużeniem przez 

Komisję Europejską pierwotnego terminu wniesiono o uchylenie tego paragrafu. Zmiany 

zostały zgłoszone do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministra 

właściwego ds. rolnictwa.   

Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik za omówienie projektu uchwały, 

zaproponował dyskusję. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady przystąpił         

do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi 

Legionowskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym, określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Majewski, Grzegorz Zbroch 

Uchwała nr 190/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi Legionowskiemu lub jego 

jednostkom organizacyjnym, określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej       

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu 
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lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg - stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach Rady Powiatu w Legionowie. 

10. Rozpatrzenie   projektu  uchwały  Rady  Powiatu  w  Legionowie  w   sprawie 

przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Powiatu  Legionowskiego  na 

lata 2021 – 2035 wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Rady poprosił Starostę Pana Sylwestra Sokolnickiego                          

o wprowadzenie do projektów dokumentów w zakresie budżetu na przyszły rok.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że jest to sesja ważna, nie tylko ze względu 

na to, że świąteczna, ale również z uwagi na ustalanie budżetu, czyli rocznego planu 

dochodów i wydatków, jako podstawę działalności gospodarki finansowej każdej jednostki 

samorządu terytorialnego. Nadmienił, że tworzenie budżetu to zawsze są trudne chwile,     

a w tym roku było to zdecydowanie utrudnione, ze względu na wiele niewiadomych, które 

tworzy głównie pandemia. Nadmienił, że pandemia spowodowała spowolnienie 

gospodarcze, ograniczenie dochodów jednostek samorządu terytorialnego, stąd też już 

wcześniej musiały zostać podjęte działania, mające na celu ograniczenie wydatków, gdzie 

tylko było to możliwe. Nadmienił, że do projektu brane były również pod uwagę wnioski 

radnych, wnioski poszczególnych komisji. Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że 

podstawowym celem przy tworzeniu budżetu było wypracowanie nadwyżki operacyjnej, 

która daje nie tylko możliwość spłaty zaciągniętych zobowiązań, ale również pozwala 

zaciągać kolejne zobowiązania, a także realizację zamierzeń inwestycyjnych. Starosta 

nadmienił, że Powiat sam dysponuje małą ilością dochodów własnych, zdecydowana 

większość to środki pochodzące z budżetu państwa. Starosta podziękował wszystkim 

Członkom Zarządu za wspólne stworzenie projektu budżetu oraz wszystkim radnym za 

wszelkie sugestie i podpowiedzi, dotyczące planowanego budżetu. Podziękowanie 

przekazał również Pani Skarbnik i całemu zespołowi finansowemu za wkład pracy włożony 

w tworzenie dokumentu.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o omówienie projektu uchwały pod 

względem merytorycznym Skarbnika Powiatu Legionowskiego. Pani Katarzyna Rembelska 

powiedziała, że prace nad planem budżetu na 2021 rok oraz nad Wieloletnią Prognozą 

Finansową na lata 2021 – 2035 odbywały się w nowej, trudnej rzeczywistości, związanej 

kolejną falą pandemii, której skutki dla Powiatu najprawdopodobniej widoczne będą             

w przyszłym roku. Zaznaczyła, że Zarząd przystąpił do planowania budżetu ze szczególną 

ostrożnością. Dochody szacowano w oparciu o planowanie wpływów realnych do 

osiągnięcia i gruntownie uzasadnionych, natomiast wydatki jakie zabezpieczono w planie 

na przyszły rok, to przede wszystkim zadania, które były obligatoryjne, zlecone lub 

kontynuowane, wynikające z zawartych umów.                                                              

Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

w Legionowie Pana Roberta Wróbla, o odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie odnośnie projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 – stanowi załącznik     

nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Budżetowa  zaopiniowała pozytywnie 

projekt WPF dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 – stanowi załącznik nr 31 

do protokołu. 
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Pan Leszek Smuniewski zaproponował dyskusję w kwestii omawianego projektu uchwały. 

Radny Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że zauważył iż w projekcie budżetu nie ma 

zaplanowanej żadnej inwestycji na terenie Gminy Jabłonna, są tylko zamierzenia. W jego 

ocenie jest to bardzo złe, ponieważ środki powinny być w miarę równomiernie inwestowane 

na terenie Powiatu. Na temat inwestycji były prowadzone rozmowy w Gminie Jabłonna          

i składane były wnioski, a nie jest to realizowane. Radny nadmienił, że nie jest przeciwko 

inwestycjom, ale powinny być równomiernie rozkładane.  

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że w jej ocenie Gmina Wieliszew jest pozostawiona 

poza przodującymi gminami powiatu w kwestii inwestycji. 

Zwróciła się z zapytaniem, czy Powiat przewidział połączenie komunikacyjne z LO                 

w Stanisławowie Pierwszym z innymi gminami? Zaznaczyła, że z informacji, które posiada 

wynika, że mieszkańcy chcieliby korzystać z tej szkoły, ale obawiają się o problemy                

z dojazdem. 

Radny Pan Jacek Szczepański powiedział, że chciałby zwrócić uwagę, odnośnie 

modernizacji projektów planów udrożnienia ruchu na skrzyżowaniu ul. Jagiellońskiej             

z ul. Słowackiego w Legionowie. Nadmienił, że zarówno w roku ubiegłym, jak i w tym, 

postulował o zwrócenie uwagi na podobny problem skrzyżowania ulic Jagiellońska                   

i Mickiewicza w Legionowie, wówczas otrzymał informację, że Zarząd pochyli się nad tą 

drogą kompleksowo, a ujęte jest tylko jedno skrzyżowanie ul. Słowackiego z ul. 

Jagiellońską. Zapytał, czy będzie to dalej rozpatrywane jeżeli chodzi o skrzyżowanie            

ul. Jagiellońskiej i ul. Mickiewicza?   

Członek Zarządu Powiatu Pan Artur Stankiewicz powiedział, że Pan Jacek Szczepański nie 

jest jedyną osobą, która postuluje o przebudowę skrzyżowania ul. Jagiellońska z ul. 

Mickiewicza i usprawnienie ruchu na ul. Jagiellońskiej. Nadmienił, że wiąże się to                     

z szeregiem różnych komplikacji, trzeba uwzględnić charakter tej drogi i jakiekolwiek próby 

zmiany organizacji ruchu, będą się wiązały zarówno ze zwiększeniem bezpieczeństwa jak        

i z trudnościami dla kierowców.  

Pan Artur Stankiewicz odniósł się również w kwestii inwestycji w Gminie Jabłonna, 

nadmienił, że to wymaga komunikacji Starostwa Powiatowego z Gminą i rozmowy się 

odbyły, natomiast czasem wnioski nie są adekwatne do rzeczywistości.  

Pan Artur Stankiewicz nawiązał również do wypowiedzi Pani Izabeli Kownackiej, nadmienił 

że inwestycje w Gminie Wieliszew również są planowane, a Powiat jest w stałym kontakcie 

z Wójtem Panem Pawłem Kownackim. Zaznaczył, że Powiat stara się wspierać wszystkie 

Gminy. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 wraz                              

z autopoprawką:.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, Zenon 

Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert 
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Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Garbaczewski, Izabela Kownacka 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 191/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 2035 stanowi załącznik 

nr 32 do protokołu. 

 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021 wraz z 

autopoprawką: 

 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej, 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o 

omówienie projektu uchwały. Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że przedstawiona w 

poprzednim punkcie obrad prezentacja, zawierała również omówienie projektu uchwały 

budżetu na 2021 rok wraz z autopoprawką. Zaznaczyła, że autopoprawka związana była 

z projektem unijnym, który musi zostać wprowadzony na rok 2021, z uwagi na to iż 

PZSiPS przez pandemię nie zdążyła zrealizować tego projektu w określonym czasie. 

Ustawa COVID-owa przewiduje przedłużenie projektu do 90 dni, dlatego koniec projektu 

planuje się na 31 marca 2021 roku.  

 

b) przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały budżetowej,  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Leszek Smuniewski – odczytał opinię 

komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok- stanowi załącznik nr 

33 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pani Agnieszka Powała – 

odczytała opinię komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok- stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Pan Piotr Choroś – odczytał opinię 

komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok- stanowi załącznik nr 

36 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Anna Gajewska 

– odczytała opinię komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok- 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz Kubalski – odczytał opinię komisji o 

projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok- stanowi załącznik nr 37 do 

protokołu. 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

w Legionowie Pana Roberta Wróbla, o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

projekcie uchwały budżetowej na rok 2021 rok oraz opinii o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu na 2021 rok – stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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d) przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie przedstawionych opinii, 

Starosta Legionowski powiedział, wszystkie uwagi dotyczące projektu budżetu, 

które są definiowane zarówno dzisiaj, jak i te, które były poruszane na poszczególnych 

posiedzeniach komisji przyjmuje. Jednakże nadmienił, iż w tym roku, projekt budżetu 

zawiera inwestycje, które od lat były przygotowywane, i teraz następuje ich kontynuacja. 

Zaznaczył, że Powiat prowadzi rozmowy z gminami i jeżeli dana gmina konkretnie definiuje 

swoje priorytety, to Powiat uruchamia proces. Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że w 

tym roku rozpoczęły się rozmowy z przedstawicielami Gminy Jabłonna, aby zostały 

określone priorytety tejże gminy, co jest odzwierciedleniem w projekcie budżetu, gdzie jest 

zapis na temat poprawy układu komunikacyjnego oraz podjęcie próby współpracy z 

Marszałkiem Województwa Mazowieckiego, w sprawie planu z częściową obwodnicą 

Jabłonny. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego Pana Jacka Szczepańskiego, Starosta Legionowski 

powiedział, że ul. Jagiellońska w Legionowie, jest jednym z ważniejszych ciągów 

komunikacyjnych i trzeba na nią patrzeć kompleksowo i wspólnie z Prezydentem Miasta 

Legionowo, rozstrzygnąć jaki ona ma mieć układ w przyszłości. 

W odpowiedzi na pytanie odnośnie inwestycji ul. Suwalnej z drogą nr 632, Pan Sylwester 

Sokolnicki przypomniał, że została podjęta uchwała o współpracy z Samorządem 

Województwa Mazowieckiego, zostały zabezpieczone środki finansowe na wykonanie 

dokumentacji technicznej, w niedługim czasie rozpoczną się prace nad nią. Zgodnie z 

zasadą MZDW po wykonaniu tej dokumentacji, przystąpi do  realizacji tego zadania.  

 

e) dyskusja, 

Radny Pan Michał Kobrzyński odniósł się do kwestii planowanej inwestycji 

Miasteczka Ruchu Drogowego dla dzieci, zapytał o planowaną lokalizację? Zwrócił się 

również z zapytaniem na temat lokalizacji budowy Powiatowej Instytucji Kultury? Zapytał 

również o inwestycję dotyczącą ul. Suwalnej z ul. Olszankową, czy jest podana konkretna 

kwota przeznaczona na tę inwestycję? Radny poruszył również kwestię małych grantów, 

szczególnie tych przeznaczonych na działania związane z kulturą fizyczną. Poinformował, 

iż po raz kolejny zwrócił się z wnioskiem o zwiększenie środków w formie „małych grantów”, 

ponieważ w jego ocenie jest to bardzo ważne, nawet teraz w tym trudnym okresie 

pandemii. Poinformował, iż w budżecie na przyszyły rok zaplanowano na ten cel 20.000,00 

zł, podobnie jak w roku bieżącym.  Zwrócił się z prośbą o następujące informacje: 

1) ile zostało wydatkowanych środków w formule „małych grantów”? (np. zakup 

strojów sportowych dla jednego z klubów w lipcu); czy jeszcze takie środki 

zostały przyznane, komu, na co oraz w jakiej wysokości w bieżącym roku? 

2) czy na działania związane ze sportem zostały przeznaczone środki finansowe 

poza formułą „małych grantów” (jako wnioski naczelników merytorycznych 

wydziałów), jeśli tak, to komu, na co oraz w jakiej wysokości? 

Radny odniósł się również do kwestii wynagrodzeń. Podniósł, że obecny Zarząd na 

przestrzeni ostatnich dwóch lat zwiększył wynagrodzenia na poziomie ponad 

12.000.000,00 zł, w tym na wynagrodzenia w Starostwie o 1.932.066 zł. Zapytał, czy ma 

to związek z podwyżką dla pracowników, czy dodatkowym zatrudnieniem, zwiększeniem 

etatów, czy też obsługą finansową Zarządu?  

 

Starosta Pan Sylwester Sokolnicki odniósł się do pytania odnośnie Miasteczka Ruchu 

Drogowego. Powiedział, że jest to pomysł w przestrzeni publicznej, w ocenie Starosty jest 

to ciekawa inicjatywa. Nadmienił, że zostały zabezpieczone niewielkie środki finansowe, 
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aby zastanowić się nad tą koncepcją. Odbyły się już rozmowy z Prezydentem Miasta 

Legionowo, ponieważ dobrze by było, aby to miasteczko zlokalizowane było w największym 

mieście w powiecie. Pojawiła się propozycja lokalizacji w okolicy Miejskiego Ośrodka 

Kultury. Nadmienił że w tę sprawę zaangażowany jest Członek Zarządu Pan Przemysław 

Cichocki. 

Starosta w odpowiedzi na pytanie w kwestii PIK-u, powiedział że po wielu latach 

konkretyzuje się sprawa budowy. Również odbyły się rozmowy z Prezydentem Miasta 

Legionowa, ponieważ w ocenie Starosty ta inwestycja również powinna być zlokalizowana 

w mieście Legionowo. Zaznaczył, że pojawiła się propozycja lokalizacji pomiędzy drogą 61, 

a ul. Wysockiego i ul. Sobieskiego. Zostało zlecone pracowni architektonicznej dokonanie 

ustaleń, która z nieruchomości, z działek byłaby najbardziej adekwatna do oczekiwań dla 

tej inwestycji. Prezydent Miasta zadeklarował, aby powiat wybrał najbardziej odpowiednią 

działkę i wtedy zostaną podjęte dalsze rozmowy w tym temacie.   

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycję związaną ze skrzyżowaniem ul. Suwalnej 

z ul. Olszankową, to są przeznaczone środki w wysokości 1.000.000,00 zł. 

 

Radna Pani Izabela Kownacka wyraziła uznanie za dynamiczny rozwój budżetu oraz 

szacunek dla Zarządu za pozyskiwanie środków zewnętrznych. Zwróciła się z prośbą, żeby 

to, że wstrzymała się od głosu w trakcie głosowania projektu uchwały budżetowej, nie 

zostało odebrane jako sprzeciw. Powiedziała, że cieszy ją rozwój i zadowolenie 

mieszkańców innych gmin.  

Pan Artur Stankiewicz poprosił, żeby zwrócić uwagę na to, iż przebudowa drogi DK61 

usprawni komunikację również dla mieszkańców Gminy Wieliszew. Planowana kolej do 

Zegrza również będzie służyła mieszkańcom gminy, więc nawet jeżeli inwestycje nie 

bezpośrednio, to przynajmniej pośrednio będą służyły mieszkańcom Gminy Wieliszew.  

 

Radna Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że w jej ocenie projekt budżetu jest bardzo 

stabilny, w każdej gminie jest coś zaplanowane w mniejszym, bądź większym stopniu. 

Widoczny jest nacisk na oświatę, na pomoc społeczną, na zdrowie i bezpieczeństwo. W 

ocenie Pani Agnieszki Borkowskiej powiat się rozwija, a to bardzo cieszy. Zaznaczyła, że 

brakuje tylko zaangażowania odnośnie wpływu na środowisko, zaproponowała rozmowy 

włodarzy nad kwestią zwiększenia dofinansowania do pieców węglowych. 

Pan Konrad Michalski odniósł się do wypowiedzi Pana Michała Kobrzyńskiego odnośnie 

środków przeznaczonych na sport, powiedział iż odpowiedź zostanie przygotowana i 

przesłana przez biuro rady.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Mirosław Kado powiedział, że budżet jest dobry, 

powiat się rozwija, również wyraził gratulacje dla Zarządu za skuteczne pozyskiwanie 

środków zewnętrznych, które jest bardzo dobrze ukierunkowane. Nadmienił, że w Polsce 

był rozwój drogownictwa w ostatnich 30-tu latach, polegający na tym, że najpierw 

budowano odcinki dróg poza miastami. Zauważalne jest, że bardzo dużo inwestujemy, w 

Nieporęcie, w Serocku, natomiast największe zagęszczenie ruchu drogowego jest na 

terenie Legionowa, Jabłonny, Wieliszewa i Nieporętu. Pan Mirosław Kado nadmienił, że 

przychylając się do budżetu na 2021 rok, zwraca się z prośbą, aby budżet na 2022 rok był 

jeszcze bardziej zrównoważony, pomagał rozwijać się powiatowi i usprawniał ruch 

drogowy.     

Radna Pani Anna Gajewska powiedziała, że omawiany projekt budżetu powstał w bardzo 

trudnych warunkach. Nadmieniła, że trudno jest przewidzieć co będzie się działo w 

gospodarce i finansach w przyszłym roku. W ocenie Pani Anny Gajewskiej budżet ten jest 

zrównoważony. Złożyła podziękowanie dla Zarządu Powiatu i wszystkich pracowników 
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Starostwa, którzy włożyli ogrom pracy w przygotowanie tego budżetu. W imieniu Klubu 

Samorządowców Bezpartyjnych, zwróciła się z prośbą o przyjęcie projektu tego budżetu.   

Pan Zenon Kuska w imieniu Klubu PiS powiedział, że mija ciężki rok, związany z pandemią 

i wszystkimi kłopotami oraz obostrzeniami z tym związanymi. Nadmienił, że rok 2021 

również może nie być łatwy, ponieważ najprawdopodobniej będą odczuwalne długofalowe 

skutki pandemii. Zaznaczył, że jest to budżet dobry, który przewiduje niepewne czasy. 

Nadmienił, że z jednej strony ten budżet jest zachowawczy, z drugiej zaś nieskrajny. W 

tym projekcie nie ma widocznych cięć, które całkowicie by uniemożliwiły przeprowadzenie 

działań. W budżecie znajdują się środki przeznaczone na inwestycje i przygotowanie 

projektów budowlanych i remontów dróg. Nadmienił, że Powiat Legionowski ma możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych, m.in. rządowych.  W 2020 roku powiat otrzymał 

fundusze z Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych, a w 2021 roku powiat otrzyma 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych. Wyraził nadzieje, że 

współpraca lokalnego samorządu z polskim rządem sprawi, że będzie nam łatwiej 

przetrwać ten trudny nadchodzący rok. Zaznaczył, że Klub radnych PIS popiera 

przedstawiony projekt budżetu na 2021 rok i będzie głosował za jego przyjęciem.    

Członek Zarządu Pan Przemysław Cichocki w odpowiedzi na pytanie Pana Michała 

Kobrzyńskiego odnośnie Miasteczka Ruchu Drogowego, powiedział, że obecnie trwają 

rozmowy z Prezydentem Miasta Legionowo w tej sprawie, przewidywane są również 

konsultacje społeczne z mieszkańcami. 

Pan Michał Kobrzyński w imieniu Klubu Radnych Porozumienia Samorządowego powiedział, 

że członkowie klubu będą głosować za przedstawionym projektem budżetu.  

Pani Katarzyna Rembelska odpowiadając na pytanie Pana Michała Kobrzyńskiego 

powiedziała, że jeżeli chodzi o małe granty, czyli wspieranie kultury fizycznej i sportu, 

udzielone zgodnie z ustawą o wolontariacie i pożytku publicznym to plan przewidziany na 

przyszły rok – kwota 20.000,00 zł. Nadmieniła, że szczegółowa informacja, kto i w jakiej 

wysokości otrzymał środki, zostanie przekazana radnemu w formie pisemnej, w 

późniejszym terminie. Natomiast jeżeli chodzi o ustawę o sporcie to 137.000,00 zł było w 

planie roku 2020, kwota została zwiększona do 180.000,00 zł w planie 2021 roku. 

Zaznaczyła, że jeżeli chodzi o wynagrodzenia to na pewno są zmiany na wynagrodzeniach, 

które wynikają m.in. z podwyżek dla pracowników, którzy na to zasługują oraz z podwyżki 

wynagrodzenia minimalnego. Zaznaczyła, że w czasie pandemii, Starostwo jako jedyny 

urząd, funkcjonował cały czas i świadczył wszystkie usługi dla mieszkańców. Pani 

Katarzyna Rembelska złożyła podziękowanie dla pracowników pionu finansowego, którzy 

pomimo trudnej sytuacji i pracy zdalnej,  byli bardzo zaangażowani w pracę nad budżetem 

roku bieżącego oraz roku 2021.  

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że w jej ocenie projekt budżetu jest zrównoważony, 

nadmieniła, że będzie głosował za jego przyjęciem. Złożyła również podziękowanie dla 

Starosty za otwarcie na proponowane nowe pomysły do realizacji. 

 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, 

rozpoczyna procedurę głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, Zenon 

Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

PRZECIW (1) 

Zbigniew Garbaczewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Izabela Kownacka 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2021 - stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje Staroście oraz całemu Zarządowi Powiatu 

oraz Pani Skarbnik i wszystkim pracownikom, którzy byli zaangażowani w tworzenie tego 

budżetu.  

Pan Sylwester Sokolnicki w imieniu całego Zarządu podziękował za podjęcie uchwały 

budżetowej. Złożył podziękowanie również dyrektorom wszystkich jednostek 

organizacyjnych, naczelnikom wydziałów, z którymi wspólnie pracowaliśmy nad budżetem 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach Rady Powiatu w Legionowie. 

 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

ustalenia obowiązujących w 2021 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i 

jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę Naczelnika Wydziału Obsługi i Komunikacji 

Panią Monikę Wlazło o omówienie projektu uchwały, która powiedziała że zaproponowany 

projekt uchwały wynika z przepisów ustawy o ruchu drogowym, które stanowią, że Rada 

Powiatu corocznie w drodze uchwały ustala wysokość opłat za usunięcie pojazdu z drogi i 

przetrzymywanie go na parkingu wyznaczonym przez Starostę. Zaznaczyła, że opłaty 

uchwalone przez radę nie mogą być wyższe od maksymalnych stawek wskazanych w 

obwieszczeniu Ministra Finansów na dany rok. Nadmieniła, że w projekcie uchwały na 2021 

rok, zostały zaproponowane maksymalne stawki z obwieszczenia MF z dnia 23 lipca 2020 

roku. Zaznaczyła, że wynika to ze szczegółowej analizy kosztów usuwania i 

przechowywania tych pojazdów na parkingu oraz konieczności zapewnienia sprawnej 

realizacji przedmiotowego zadania. Pani Monika Wlazło, powiedziała że szczegółowe 

wyjaśnienia zostały przedstawione w uzasadnieniu do uchwały, natomiast ważne jest iż 

realizacja przedmiotowego zadania, analizując dane od 2017 roku, co roku kończyła się 

deficytem wynoszącym ok. 10.000,00 zł, natomiast w tym roku deficyt ten jest szacowany 

na ok. 50.000,00 zł. Do szacunku wydatków Powiatu w przyszłym roku, przyjęto dane z 

bieżącego roku jeżeli chodzi o liczbę pojazdów usuniętych z drogi oraz liczbę dób 

przetrzymywania tych pojazdów na parkingu. Nadmieniła, że w 2020 roku – zostało 

usuniętych 108 pojazdów, z czego 16 jest nieodebranych przez właścicieli lub osoby 

uprawnione. Szacowane koszty Powiatu z tytułu realizacji przedmiotowego zadania w 

oparciu o dane z 2020 roku wyniosą ok 65.000,00 zł. Dodatkowo w przyszłym roku, Powiat 
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będzie jeszcze ponosił opłaty za przetrzymywanie pojazdów na trzech wyznaczonych 

parkingach za lata ubiegłe – szacunkowy koszt ok 50.000,00 zł. Podsumowując, koszt za 

realizację tego zadania wyniesie ok 115.000,00 zł, natomiast dochód z uwzględnieniem 

maksymalnych stawek, przedstawionych w projekcie uchwały wyniesie ok 73.000,00 zł, 

więc znowu Powiat będzie miał deficyt. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały, zaproponował 

dyskusję. Zaznaczył, że Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony 

projekt uchwały. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2021 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku odstąpienia od wykonania 

dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Agnieszka Borkowska, Janusz Majewski, Grzegorz Zbroch 

 

Uchwała nr 193/XXIV/2020 uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2021 r. stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości stawek w przypadku odstąpienia od wykonania 

dyspozycji usunięcia pojazdu – stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Starosty Legionowskiego o omówienie 

projektu uchwały, który powiedział że Powiat przejmuje działania związane z 

prowadzeniem linii autobusowej komunikacji lokalnej na trasie Serock – Centrum 

Komunikacyjne Legionowo. Zaznaczył, że w roku bieżącym zadanie to było realizowane za 

pośrednictwem Gminy Serock, poprzez podpisanie odpowiedniego porozumienia, na 

podstawie którego była udzielana gminie dotacja. Zarząd Powiatu uważa, że to nie jest 

najlepsze rozwiązanie, ponieważ obydwa podmioty samorządowe pozbawiają się 

możliwości pozyskania funduszy na ten cel z Funduszu Przewozowego, dlatego została 

podjęta decyzja, aby to zadanie było realizowane przez Powiat. Powiat przygotował się 

organizacyjnie i kadrowo do tego zadania, ale żeby podpisać umowę potrzebna jest nie 

tylko zgoda Rady Powiatu, ale przede wszystkim złożenie wniosku o dofinansowanie tego 

zadania. Wniosek na ogłoszenie Wojewody Mazowieckiego został złożony. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Staroście za omówienie projektu uchwały, 

zaproponował dyskusję. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady przystąpił do 

procedury głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wyrażenia zgody     

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego       

w powiatowych przewozach pasażerskich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Borkowska, Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 194/XXIV/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich – stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

stanowiska dotyczącego stabilności podziału terytorialnego Mazowsza. 

Przewodniczący Rady wspomniał, że w październiku wpłynął wniosek dwóch Klubów 

Radnych o wprowadzenie do porządku obrad na Sesję w październiku projektu uchwały, 

związanej z przyjęciem stanowiska dotyczącego tej kwestii. Projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad. Zaznaczył, że Komisja Rozwoju na październikowym 

posiedzeniu pochyliła się nad tym wnioskiem i zgodnie z sugestią Komisji Rozwoju na 

październikowej Sesji, Rada Powiatu zdjęła punkt z porządku obrad, celem 

przeanalizowania przez Komisję Rozwoju. Komisja Rozwoju na posiedzeniu w listopadzie 

pracowała nad projektem uchwały. Do czasu ustalania porządku obrad Sesji w listopadzie 

projekt uchwały nie został zgłoszony, natomiast punkt do porządku został zgłoszony w 

trakcie trwania Sesji listopadowej. Wniosek ten nie uzyskał akceptacji Rady Powiatu. Kilka 

dni później odbyło się nadzwyczajne posiedzenie Komisji Rozwoju, na którym komisja 

wypracowała projekt uchwały, rekomendując Radzie projekt uchwały, która jest 

przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji.  

Do wypowiedzi zgłosił się Wicestarosta Pan Konrad Michalski, nawiązał, że tak jak 

wspominał na jednym z posiedzeń komisji, treść stanowiska tego projektu uchwały jest 

wyważona, natomiast chciałby teraz złożyć wniosek o zmianę tytułu na „stanowisko Rady 

Powiatu w Legionowie w sprawie potrzeby szerokich konsultacji społecznych”. Nadmienił, 

że w konsekwencji tej zmiany, wnosi również o zmianę § 1 projektu uchwały na: „ 

przyjmuje się stanowiące załącznik do niniejszej uchwały stanowisko Rady Powiatu w 

Legionowie dotyczące potrzeby szerokich konsultacji społecznych” oraz tytuł tejże uchwały 

na „uchwała Rady Powiatu w Legionowie w sprawie stanowiska dotyczącego potrzeby 

szerokich konsultacji społecznych”. 

Kolejno głos zabrał radny Zbigniew Garbaczewski który powiedział, że projekt 

uchwały został opracowany na Komisji Rozwoju, każdy z radnych miał możliwość 

zapoznania się, proces tworzenia projektu trwał prawie dwa miesiące. Zaznaczył, że 

intencją nie jest prowadzenie kolejnej dyskusji i konsultacji i radni nie wyrażają zgody na 
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zmianę przedstawionego przez nich wniosku. Zdaniem radnego, zmiana tytułu narzuca 

inny temat tej uchwale, którego radni nie akceptują. Radny Pan Zbigniew Garbaczewski 

zwrócił się z prośbą o przyjęcie uchwały, w takiej formie, jaki przedstawiła Komisja 

Rozwoju.         

Radny Pan Tomasz Talarski w uzupełnieniu wypowiedzi Pana Zbigniewa Garbaczewskiego 

powiedział, że komisja zajmowała się stanowiskiem rządu polskiego, a stanowisko rządu 

polskiego nie dotyczy konsultacji społecznych, natomiast dotyczy podziału Mazowsza na 

dwa osobne regiony administracyjne, dlatego w jego ocenie wniosek złożony przez Pana 

Konrada Michalskiego uważa za niezasadny. Dlatego również składa wniosek, aby wniosek 

Pana Konrada Michalskiego został odrzucony.  

Pan Konrad Michalski powiedział, że chciałby podtrzymać złożony wniosek. Dodał, że na 

razie nie ma szczegółowych przepisów dotyczących podziału Mazowsza, a konsultacje wciąż 

trwają.       

Radny Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że nie ma żadnych przeciwwskazań, aby 

Pan Konrad Michalski zgłosił nową uchwałę w sprawie konsultacji, która przejdzie przez 

odpowiednią procedurę i na kolejnej Sesji radni będą mogli głosować nad jej przyjęciem. 

Zwrócił się z prośbą o zakończenie dyskusji w tym temacie i procedowanie projektu 

uchwały w takiej formie, w jakiej złożyła Komisja Rozwoju.  

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że Komisja Rozwoju bardzo długo pracowała nad 

stanowiskiem i dokonała gruntownego przepracowania, z uwzględnieniem interesów i 

postaw wszystkich stron, które są reprezentowane w ramach komisji. W ocenie 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju było to zadanie dosyć trudne, a jego efektem jest 

przedstawiony projekt uchwały. Zaznaczył, że nie zmienia to uprawnień radnych do 

zgłaszania poprawek, tak jak to uczynił w dniu dzisiejszym Pan Konrad Michalski. 

Nadmienił, że nie jest to zależne od tego jak wcześniej toczyły się prace nad tym projektem 

uchwały, ta poprawka powinna zostać poddana pod głosowanie i wtedy zostanie określony 

ostateczny kształt projektu uchwały oraz uchwały, jeżeli zostanie przyjęta. Pan Grzegorz 

Kubalski powiedział, że jako Przewodniczący Komisji chciałby, aby to co udało się 

wypracować w ramach prac na posiedzeniu, mogło zostać procedowane bezproblemowo, 

natomiast wyraził zrozumienie, że mogą być różne okoliczności w tym zakresie, ponieważ 

każdy radny ma prawo dokonać zgłoszenia. Nadmienił, że chciałby sprostować, że jeżeli 

miałaby miejsce sytuacja, w której byłoby stanowisko rządu mówiące o propozycji podziału 

Mazowsza, byłoby zdecydowanie łatwiej. Natomiast na tę chwilę są tylko wypowiedzi 

przedstawicieli rządu występujących bardziej w imieniu własnych środowisk, a nie w 

imieniu rządu, odnośnie tego, że takie prace się toczą, ale formalnie stanowiska nie ma i 

to był powód, dla którego w treści stanowiska byliśmy zmuszeni unikać tego typu 

bezpośrednich wskazań.              

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Mecenasa o opinię prawną, uwzględniającą 

fakt, iż inicjatorem podjęcia stanowiska były kluby radnych, a stanowisko to było 

opracowywane przez Komisję Rozwoju, która zaproponowała konkretne stanowisko z 

konkretnym tytułem. Pan Leszek Smuniewski zadał pytanie, czy są jakiekolwiek 

przeciwskazania prawne, żeby w chwili obecnej procedując tę uchwałę, wprowadzić 

poprawkę np. zmiana tytułu, z uwagi, że inicjatorem uchwały nie jest osoba zgłaszająca tę 

poprawkę?  

Mecenas Piotr Zdziebłowski powiedział, że treść uchwały, która jest w porządku obrad może 

być w trakcie obrad modyfikowana, nie ma znaczenia w jakim trybie ta uchwała trafiła do 

porządku obrad Sesji. Wnioski o zmianę tytułu, czy nawet treści uchwały mogą być 

składane podczas obrad i powinny być rozstrzygane w trybie głosowania. 
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W związku z zakończeniem dyskusji w kwestii wniosku złożonego przez Wicestarostę Pana 

Konrada Michalskiego, dotyczącego zmiany tytułu projektu uchwały na: „uchwała rady 

powiatu w Legionowie w sprawie potrzeby szerokich konsultacji społecznych”. Dodał, że 

konsekwencją zaproponowanej zmiany jest zmiana również w treści uchwały w § 1 na 

„przyjmuje się stanowiące załącznik do niniejszej uchwały stanowisko Rady Powiatu w 

Legionowie dotyczące potrzeby szerokich konsultacji społecznych”, Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania:       

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana tytułu projektu uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Izabela Kownacka, 

Zenon Kuska, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Mariusz 

Śledziewski, Robert Wróbel 

PRZECIW (6) 

Aleksandra Bednarek, Zenon Durka, Zbigniew Garbaczewski, Michał Kobrzyński, Jacek 

Szczepański, Tomasz Talarski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Grzegorz Kubalski, Artur Stankiewicz 

BRAK GŁOSU (2) 

Konrad Michalski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Borkowska, Janusz Majewski 

Radny Pan Grzegorz Zbroch i Pan Konrad Michalski zgłosili problemy techniczne związane 

z brakiem możliwości głosowania. 

Przewodniczący Rady podsumował głosowanie i potwierdził, że zmiana tytułu projektu 

uchwały i wszelkich zmian oczywistych z tym związanych została przyjęta.  

Pan Leszek Smuniewski zaproponował dyskusję. 

Radny Pan Tomasz Talarski powiedział, że Pan Konrad Michalski uczestniczył w obradach 

Komisji Rozwoju na którym zgłaszał, że będzie przeciw podjęciu tej uchwały, natomiast 

mógł już wtedy zgłosić propozycję zmiany tytułu uchwały.  

Radny Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że jeżeli ta poprawka została 

przegłosowana, to w jego ocenie tak naprawdę zmienia się cały obraz złożonego wniosku, 

dlatego, że wniosek nie był złożony o konsultacje, tylko radni chcieli się wypowiedzieć w 

tej kwestii, czy są za podziałem województwa, czy nie.  

Pan Leszek Smuniewski uważa, że poprawka, która została zgłoszona w żadnym stopniu 

nie odnosi się do treści stanowiska, a to chyba treść stanowiska jest najistotniejsza. 

Zaznaczył, że został zmieniony tylko tytuł uchwały.  

Pan Tomasz Talarski powiedział, że w jego ocenie tytuł uchwały zmienia wszystko, każdy 

czyta po tytułach. Uważa, że jeżeli ktoś przeczyta, że uchwała dotyczy konsultacji 

społecznych, to nikt się w tę uchwałę nie wczyta. W jego ocenie tytuł w tej uchwale jest 

jedną z ważniejszych rzeczy. 

Radny Pan Artur Stankiewicz powiedział, że każdy ma prawo zgłaszać swoje uwagi i 

poprawki, tak jak to zrobił Wicestarosta Pan Konrad Michalski.  
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Członek Zarządu Pan Przemysław Cichocki złożył wszystkim życzenia na przyszły rok, 

przede wszystkim spokoju i rozwagi względem politycznych działań i dyskusji. Zaznaczył, 

że w omawianym projekcie uchwały jest napisane „… my radni Powiatu Legionowskiego, 

opowiadamy się przeciwko zmianom zasadniczego podziału terytorialnego województwa 

mazowieckiego nie poprzedzonych analizami konsekwencji oraz szerokimi 

konsultacjami…”. Nadmienił, że miał nadzieję, iż teraz wszyscy radni będą mogli podjąć to 

stanowisko, a tak nie jest. Chciałby uniknąć sytuacji, że ta uchwała będzie procedowana w 

nieskończoność.      

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do 

procedury głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie stanowiska 

dotyczącego potrzeby szerokich konsultacji społecznych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester 

Sokolnicki, Mariusz Śledziewski, Robert Wróbel 

PRZECIW (1) 

Artur Stankiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zenon Kuska 

BRAK GŁOSU (4) 

Aleksandra Bednarek, Zenon Durka, Zbigniew Garbaczewski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (5) 

Agnieszka Borkowska, Michał Kobrzyński, Janusz Majewski, Jacek Szczepański, Tomasz 

Talarski 

Uchwała nr 195/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie stanowiska dotyczącego 

potrzeby szerokich konsultacji społecznych – stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

 

 

15. Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że w projekcie uchwały przedstawione zostały 

plany pracy wszystkich komisji. Zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby się wypowiedzieć w 

tym temacie. W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Borkowska, Janusz Majewski 

 

Uchwała nr 196/XXIV/2020 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu 

w Legionowie na 2021 rok – stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

 

16. Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawiony projekt planu pracy Rady 

Powiatu był wzorowany planem z roku 2020. Nadmienił, iż zostało wprowadzonych kilka 

zmian w pierwszym kwartale, m.in. temat związany z sytuacją epidemiologiczną.  Pan 

Leszek Smuniewski zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi lub sugestie odnośnie 

przedstawionego projektu planu pracy Rady. W związku z brakiem zgłoszeń, 

Przewodniczący Rady, przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu w Legionowie na 2021 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Aleksandra Bednarek, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, 

Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (5) 

Agnieszka Borkowska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Janusz Majewski, 

Grzegorz Zbroch 

Uchwała  nr  197/XXIV/2020  w  sprawie  uchwalenia  planu pracy  Rady  Powiatu                     

w Legionowie na 2021 rok – stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

17. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół nr 10 z XXIII Sesji Rady Powiatu został 

przesłany Radnym razem z innymi materiałami na sesję i dotychczas nikt nie zgłosił 

żadnych uwag. Zapytał, czy teraz ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie. Nikt          

z obecnych na posiedzeniu nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski przystąpił do 

procedury głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Powiatu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Borkowska, Janusz Majewski 

Przewodniczący Rady potwierdził, iż protokół nr 10/20220 z posiedzenia Rady Powiatu         

w dniu 30 listopada 2020 roku został przyjęty. 

 

 

18. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

 Radny Pan Tomasz Talarski zwrócił się do Przewodniczącego Rady z następującymi 

pytaniami: 

1. Kto był wnioskodawcą trzech uchwał, które Rada Powiatu w Legionowie podjęła        

w maju i w sierpniu br.: 

1) w sprawie uczczenia 30 – lecia samorządu terytorialnego w Polsce; 

2) w sprawie 100. rocznicy urodzin Jana Pawła II; 

3) w sprawie 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej?; 

2. Kiedy wnioski wraz z projektami tych uchwał zostały złożone do biura rady?  

(Radny prosi również o kopie tych wniosków lub kopie dokumentu urzędowego 

potwierdzające prawidłowe – zgodne ze Statutem, złożenie tych projektów); 

3. Do których Komisji Rady Powiatu w Legionowie, skierował Przewodniczący Rady 

w/w projekty uchwał w celu zaopiniowania. Radny prosi również o informacje, jakie 

było stanowisko komisji w sprawie poszczególnych uchwał, czy zostały pozytywnie 

zaopiniowane?; 

4. Dlaczego w październiku br. nie skierował Pan Przewodniczący Rady projektu 

uchwały o podziale Województwa Mazowieckiego na dwie odrębne jednostki 

administracyjne, który złożyły dwa Klubu Radnych – Koalicji Obywatelskiej                   

i Porozumienia Samorządowego do odpowiedniej komisji celem jej zaopiniowania? 

Dlaczego projekt tej uchwały nie został zamieszczony w porządku obrad Sesji            

w dniu 30 listopada br., pomimo, że Rada Powiatu w Legionowie skierowała projekt 

do zaopiniowania przez Komisję Rozwoju? 

Poprosił o udzielenie odpowiedzi na te pytania w formie pisemnej.  

Radny Pan Tomasz Talarski powiedział, że chciałby sprostować wypowiedź 

Przewodniczącego Rady, gdyż projekt uchwały nie został skierowany w październiku pod 

obrady Komisji, przynajmniej tak stwierdził Przewodniczący Komisji Rozwoju na 

posiedzeniu.  

Przewodniczący Rady potwierdził, że odpowiedzi zostaną przekazane Panu Tomaszowi 

Talarskiemu na piśmie, natomiast poprosił, aby Radny zapoznał się z protokołem z 
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posiedzenia Komisji Rozwoju, gdzie została poruszona kwestia opiniowania projektu 

uchwały w sprawie podziału Województwa Mazowieckiego na dwie odrębne jednostki 

administracyjne.     

Członek Zarządu Pan Przemysław Cichocki złożył podziękowanie Dyrektorowi Powiatowego 

Centrum Integracji Społecznej Pani Dorocie Wróbel – Góreckiej, która wspólnie z Radą 

Osiedla Jagiellońska i Osiedla Batorego organizowała zbiórkę żywności dla najbardziej 

potrzebujących seniorów. Jednocześnie zaprosił wszystkich radnych do wsparcia tejże 

akcji.   

Członek Zarządu Pan Artur Stankiewicz również przychylił się do prośby przekazanej przez 

Pana Przemysława Cichockiego. Przekazał również dla wszystkich życzenia, zdrowych            

i wesołych Świąt. 

 

 

19. Zamknięcie posiedzenia. 

 Przewodniczący Rady jeszcze raz złożył wszystkim serdeczne życzenia świąteczne, 

dużo spokoju, radości, rodzinnej i miłej atmosfery w czasie Świąt, aby Nowy Rok pozwolił 

zrealizować wszystkie plany. 

Pan Leszek Smuniewski poinformował, że zamyka XXIV posiedzenie Rady Powiatu                   

w Legionowie, dziękując wszystkim obecnym radnym i gościom za udział w Sesji. 

 

 

  

Przewodniczący 
Rada Powiatu w Legionowie 

Leszek Smuniewski 

  

 

 
Protokół sporządziła: Agata Szraga 

 


